
 
Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-08-31 

Protokoll 7/2023 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 31 
augusti 2023 kl. 16:30-16:40, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Erik Jonsson (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Jan Jönsson (L) 
Claes Nyberg (C) 
Ellen William-Olsson (S) ersätter Erik da Silva Örlin (S) 
Leo Sutic (M) ersätter Andrea Hedin (M) 
 

Ersättare Viktor Risling (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Jens Ahl (M) 
Mats Johnsson (SD) 
Emil Rapp (L) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Fredrik Strelert Borgarrådssekreterare 
Andreas Ericsson Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Mika Metso Avdelningschef Stabschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Anneli Johansson Vårdförbundet 
Anna Holmström Akademikerförbundet SSR 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Hanna Werner (M) 
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Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och Hanna Werner (M) utses att 
justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 13 september 2023. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 22 augusti 2023 
  
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 22 
augusti 2023 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 23 augusti 2023 
  
Protokoll från utbildningsnämndens och SISAB:s råd för 
funktionshinderfrågor den 23 augusti 2023 anmäls och läggs till 
handlingarna.  
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2023/4509 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4509-1 Anmälan av beslut i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
inom nämndens verksamhetsområden 2023-08-31 

 UTBF 2023/4509-1.8 § 12 KS ekonomiutskott 
Trygghetsinvesteringar 

 UTBF 2023/4509-1.1 § 7 KS ekonomiutskott - Inhyrning av 
Sankt Jacobi samt avbrytande av projekt 

 UTBF 2023/4509-1.2 § 8 KS ekonomiutskott Om- och 
nybyggnation Hästhagsskolan, kvarteret 

 UTBF 2023/4509-1.3 § 9 KS ekonomiutskott - Om- och 
nybyggnation Vällingbyskolan, kvarteret 

 UTBF 2023/4509-1.7 § 9 KS ekonomiutskott 
Kapacitetsökning av Sköndalsdalsskolan 

 UTBF 2023/4509-1.4 § 12 KS Uppföljning av budget 
 UTBF 2023/4509-1.5 § 12 Socialnämnden Ämnesrapport 

Psykisk ohälsa baserad på 
 UTBF 2023/4509-1.6 § 26 KF Förändrade schabloner 

grundskola och grundsärskola 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar med 
mera  
UTBF 2023/133 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 16 augusti 2023 
(bilaga a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands för perioden 1 juni 2023-21 
augusti 2023 enligt ärendegrupp 407a (bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt för perioden 1 
juni 2023-21 augusti 2023 enligt ärendegrupp 405 (bilaga c). 

4. Anmälan av anställningsbeslut för perioden 8 juni 2023-21 
augusti 2023 enligt ärendegrupp 1002 (bilaga d). 

5. Rapporterade anmälningar avseende kränkande behandling 
till och med den 21 augusti 2023 (dnr. 4.3.2.5 190/2022). 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/133-22 Anmälan av delegationsbeslut, inkomna 
handlingar med mera 

 UTBF 2023/133-22.3 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med 16 augusti 2023 

 UTBF 2023/133-22.1 Bilaga d Anställningar 8 juni 2023-21 
augusti 2023 

 UTBF 2023/133-22.2 Bilaga c Uppskjuten skolplikt 1 juni 
2023-21 augusti 2023 

 UTBF 2023/133-22.4 Bilaga b Varaktig vistelse utomlands 1 
juni 2023-21 augusti 2023 
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§ 5 
Månadsprognos juli 2023  
UTBF 2023/1599 
 

Beslut  
Månadsrapporten för juli månad 2023 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1599-7 Månadsprognos juli 2023 
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§ 15 
Skolidrottslokaler  
Svar på skrivelse från Claes Nyberg m.fl (C) 
UTBF 2023/1903 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Claes Nyberg m.fl. (C) har till utbildningsnämnden inkommit med 
en skrivelse om idrottssalarna i stadens skolor. I skrivelsen ställs två 
frågor, dels hur många skolidrottssalar som idag inte kan bokas av 
idrottsföreningar i staden, dels vilka skolidrottssalar i Stockholm 
som idag inte kan användas av idrottsföreningar. 
  
Majoriteten av idrottssalarna i Stockholms stads skolor är 
bokningsbara för föreningslivet. Av de grundskolor som har egen 
idrottssal finns 91 med i stadens gemensamma bokningssystem och 
35 finns inte med. Övriga grundskolor har ingen egen idrottssal. Av 
åtta gymnasieskolor med egen idrottssal är det två som inte finns i 
bokningssystemet. 
  
Utbildningsförvaltningen ser positivt på att öka nyttjandegraden av 
stadens skolor under hela dagar och arbetar aktivt för att främja 
detta. Förvaltningen har flera uppdrag och aktiviteter som syftar till 
att öka föreningslivets och andra aktörers närvaro i skolornas 
lokaler efter skoltid. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 22 augusti 2023. Funktionshinderrådet 
kommer att få möjlighet att behandla ärendet vid sammanträdet den 
23 augusti 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
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Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Hanna Werner m. fl. (M) yrkar bifall till Centerpartiets (C) förslag 
till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Claes 
Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Hanna Werner m. fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut. 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att öppna upp de 35 skolidrottslokaler till 
föreningslivet som idag inte är bokningsbara via 
stadens bokningssystem. 

2. Att arbete utifrån direktivet att tillgängliggöra 
samtliga nybyggda skolidrottshallar 

  
Frågan om ett ökat nyttjande av stadens skolidrottslokaler är 
en återkommande önskan från föreningslivet och något som 
tagits upp flertalet gånger i idrottsnämnden. I budget för 2022 
delade idrottsnämnden och utbildningsnämnden uppdraget att 
arbeta för ett ökat nyttjande av idrottshallar och årligen i 
lokalförsörjningsplanen analysera och redovisa till 
kommunstyrelsen hur nyttjandegraden utvecklas. Detta är ett 
uppdrag nämnderna inte återkommit i trots budgeterade 
pengar i budget 2022 för passeringslösningar (lås och larm) 
för att öka tillgången till skolidrottslokaler. 
  
När nu utbildningsförvaltningens skriver i sitt svar att det 
finns 35 grundskolor i Stockholms stad som har en egen 
idrottssal men som inte är bokningsbara via stadens 
bokningssystem så måste vi se till att dessa lokaler öppnas 
istället för att en ny behovsanalys ska tas fram. Dessutom tog 
den grönblåa majoriteten fram en strategi för 
idrottsanläggningar som tydligt redogör för behovet. Det är 
uppenbart att utbildningsnämnden och idrottsnämnden 
fortsatt brister i sitt samarbete, med konsekvensen att 
föreningslivet blir lidande. Vi har många barn idag som står 
på kö för att idrotta men hindras av att staden inte kan 
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leverera tillräckligt med lokaler. Detta måste vara en 
prioritering i utbildningsförvaltningen och 
idrottsförvaltningens arbete. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1903-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse skolidrottslokaler 

 UTBF 2023/1903-1 Skrivelse skolidrottslokaler 
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§ 16 
Värderingsarbete i skolan  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson m.fl. (L) 
UTBF 2023/1906 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson med 
flera (L) med frågor om hur värdegrundsarbetet ser ut i stadens 
skolor och hur förvaltningen stöttar skolorna i det arbetet. 
  
Utbildningsförvaltningen har flera pågående och planerade 
kompetenshöjningsinsatser inom de områden som skrivelsen berör, 
såväl breda som riktade till olika yrkesgrupper. Normkritiskt arbete 
och våldsprevention är högt prioriterat såväl inom central 
förvaltning som på de enskilda skolorna. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 22 augusti 2023. Funktionshindersrådet 
kommer att få möjlighet att behandla ärendet vid sammanträdet den 
23 augusti 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande 
enligt följande: 
  

Vi noterar att ingen skola i något av stadens utsatta områden 
har genomgått RFSL:s hbtqi-certifiering eller stadens egna 
hbtqi-diplomering. Det är av stor vikt att även verksamheter i 
utsatta områden jobbar för att normalisera hbtq-perspektivet i 
vardagen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1906-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Värderingsarbete i skolan 

 UTBF 2023/1906-1 Skrivelse Värderingsarbete i skolan 
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§ 17 
Skolornas ansträngda ekonomi  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson m.fl. (L) 
UTBF 2023/2741 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson med 
flera (L) med anledning av att fackförbund och lärare larmat om en 
allt mer ansträngd ekonomi i Stockholms skolor. I skrivelsen 
efterfrågas vilka skolor som hittills har lagt varsel om uppsägningar 
av personal och en analys av bakomliggande orsakerna till den 
ansträngda ekonomin samt orsakerna till att Bredängsskolan, enligt 
media, ska säga upp 11 medarbetare. 
  
Utbildningsförvaltningen som arbetsgivare har inte varslat någon 
personal med tillsvidareanställning om uppsägning. Skolenheter har 
på grund av minskat elevantal och budgetförutsättningar anpassat 
sin organisation genom att justera antalet tjänster. Verksamheterna 
har i detta arbete följt förvaltningens riktlinjer för 
personalplaneringsprocessen. Vid personalöverskott har 
medarbetare förts upp på den så kallade tillgångslistan för 
matchning till annan skolenhet med rekryteringsbehov. 
Bredängsskolan har under en fyraårsperiod fått betydligt minskat 
elevantal där löpande organisationsanpassningar inte varit i takt 
med elevminskningen. Förvaltningen arbetar nära de skolor som har 
underskott för att stötta dem i arbetet med att skapa en organisation 
och ekonomi i balans. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för ekonomi och styrning samt avdelningen för 
personal och kompetensförsörjning. 
  
Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 22 augusti 2023. Funktionshinderrådet 
kommer att få möjlighet att behandla ärendet vi sammanträdet den 
23 augusti 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Då vi inte uppfattar att vi fått svar på våra frågor ställer vi 
preciserade frågor separat i en skrivelse. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/2741-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skolornas ansträngda ekonomi 

 UTBF 2023/2741-1 Skrivelse från Liberalerna med 
anledning av skolornas ansträngda ekonomi 

 

Sida 14 (17)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-08-31 

§ 18 
Lokalförsörjningsplanen och Ekensbergsskolan  
Svar på skrivelse från Andréa Hedin (M), Jan Jönsson (L), 
Claes Nyberg (C) och Frida Bondesson (KD) 
UTBF 2023/3261 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse från Andréa Hedin 
(M), Jan Jönsson (L), Claes Nyberg (C) och Frida Bondesson (KD) 
avseende årets lokalförsörjningsprogram gällande 
Ekensbergsskolan. Skrivelsen lyfter fram fyra områden som berör 
hur rutinen för nämndhandlingar kan förändras, att avveckling av 
skollokaler ska utgöra egna beslutsärenden med 
konsekvensbeskrivning av att inte avveckla lokalen, en redogörelse 
av vilka beslut som kommer upp till nämnden vid en avveckling 
och när en barnkonsekvensanalys ska tas fram. 
  
Förvaltningen redogör i sitt svar för hur beredningsprocessen för 
nämndsammanträdena ser ut, vilken betydelse 
lokalförsörjningsplanen har för den strategiska lokalplaneringen 
samt att beslut om att avveckla lokaler kräver ett eget nämndärende 
med redovisning av alternativ som utvärderats samt jämställdhets- 
och barnkonsekvensanalys. Prövning av barns bästa enligt 
barnkonventionen sker under projektprocessen utifrån en 
barnchecklista. En konsekvensbeskrivning för att Ekensbergsskolan 
skulle fortsätta sin verksamhet, redovisas i tjänsteutlåtandet för 
genomförandebeslutet tillsammans med övriga alternativ som 
utvärderats inför förvaltningens förslag till nämndbeslut. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samarbete med grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet kommer behandlas i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 22 augusti 2023. Funktionshinderrådet 
kommer få möjlighet att behandla ärendet den 23 augusti 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3261-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Lokalförsörjningsplanen och Ekensbergsskolan 

 UTBF 2023/3261-1 Skrivelse angående 
lokalförsörjningsplanen och Ekensbergsskolan 
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§ 21 
Övriga frågor  

Beslut  
Utbildningsnämnden överlämnar samtliga skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning. 
  
Skrivelser för beredning 
Följande skrivelser har inkommit till utbildningsnämnden: 
  

 Skrivelse från Centerpartiet (C) avseende konkret plan för 
funktionalitet mellan moduler i skolplattformen. 

 Skrivelse från Liberalerna (L) med anledning av skolornas 
ansträngda ekonomi. 

 Skrivelse från Liberalerna (L) avseende stöd för rektorer på 
Järvafältet. 
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